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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Chcia³bym zwróciæ siê do ministra infrastruktury w sprawie bardzo bolesnej, dotycz¹cej g³ównie starszych
mieszkañców miasta Krakowa.

Otó¿ dosz³o do takiej sytuacji, ¿e dla centrum Krakowa, zamieszkiwanego tradycyjnie przez krakow-
sk¹ inteligencjê, w tej chwili ju¿ wiekow¹, która czêsto otrzymuje dosyæ niskie emerytury, rada miasta
ustali³a tak wysokie kwoty czynszu, ¿e s¹ to wydatki nie do uniesienia w skali miesi¹ca przez tych star-
szych ludzi. W zwi¹zku z tym apelujê, aby podj¹æ takie dzia³ania ustawodawcze, które by przywróci³y
rozwi¹zania prawne podobne do kiedyœ istniej¹cych. Istnia³ kiedyœ tak zwany czynsz regulowany, usta-
la³o siê wysokoœæ tego czynszu na poziomie lekko przekraczaj¹cym koszty utrzymania substancji mie-
szkaniowej. Obecnie uchwalanie czynszów w takiej wysokoœci, ¿e przychodzi tym starszym ludziom
p³aciæ miesiêcznie po 900 z³, 1 tysi¹c z³ i wiêcej, powoduje, ¿e praktycznie rzecz bior¹c, czasami musz¹
oni przeznaczaæ gros swoich emerytur – a niejednokrotnie ten koszt przewy¿sza wysokoœæ ich emerytur
– na pokrycie kosztów czynszu.

Uwa¿am, ¿e jest to sytuacja wrêcz nieludzka, zmuszaj¹ca czêstokroæ starszych ludzi do poszukiwa-
nia innych lokali mieszkalnych, bo nie s¹ oni po prostu wyp³acalni. Nale¿a³oby temu stanowczo zapo-
biec. Atmosferê Krakowa, zw³aszcza centrum tego miasta, tworz¹ nie tylko piêkna architektura i ró¿ne
instytucje, ale przede wszystkim ludzie, którzy w centrum Krakowa zamieszkuj¹, którzy s¹ ludŸmi
ogromnej kultury i tworz¹ niepowtarzaln¹ atmosferê tego miejsca. Wreszcie wzglêdy natury czysto hu-
manitarnej wskazuj¹ na to, ¿e starych drzew nie nale¿y przesadzaæ. Niech ci ludzie do¿ywaj¹ tam swo-
ich sêdziwych lat ¿ycia w spokoju, maj¹c godn¹ zap³atê za te lata pracy dla kultury, dla œrodowiska
krakowskiego.

Myœlê zreszt¹, ¿e taki problem dotyczy nie tylko Krakowa, ale wiêkszoœci du¿ych miast. Dochodzi do
sytuacji, ¿e starsi ludzie nie s¹ w stanie pokrywaæ kosztów czynszu, które s¹ horrendalnie wysokie. I jest
to ogromna krzywda dla tych ludzi, bynajmniej nie przez nich zawiniona, bo s¹ to ludzie, którzy pracowali
w minionym okresie, którzy czêsto tworzyli kulturê, kszta³cili pokolenia m³odzie¿y akademickiej. A teraz
na stare lata przychodzi im zastanawiaæ siê, jak zwi¹zaæ koniec z koñcem.

Dlatego zwracam siê do ministra infrastruktury o ewentualne podjêcie inicjatywy ustawodawczej,
która by tej bol¹czce zaradzi³a.
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